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Algemene Ledenvergadering van Vereniging Plaatselijk Belang Workum  

Donderdag 21 maart 2024 om 20.00 uur in de Klameare  

 

1. Welkom en opening 
Terwijl buiten de Klameare de laatste noten van het draaiorgel klinken heet voorzitter 
Wiepke Popkema de ruim 70 aanwezigen van harte welkom. Het lijkt er op dat de 
gastspreker voor een grote opkomst heeft gezorgd. 
 

2. Vaststellen van de agenda 
Vanavond is oud-weerman Gerrit Hiemstra naar Workum gekomen als gastspreker. Vanwege 
zijn vroege afspraak de volgende dag in Den Haag wordt de volgorde van de agenda 
aangepast. Begonnen wordt met de lezing van Gerrit Hiemstra en na de -iets kortere- pauze 
zal verder worden gegaan met de overige punten van de ALV. Na nog enkele huishoudelijke 
mededelingen krijgt Gerrit Hiemstra het woord. 
 
 

Klimaatverandering, wat moeten we ermee?  
Klimaatveroaring, wat moatte wy der mei? 
Hiemstra start met de vraag of er vandaag nog iemand bezig is geweest met het klimaat. Daar heeft 
iedereen natuurlijk wel iets over te zeggen. Het ligt niet in Hiemstra’s bedoeling om te overtuigen of 
een politieke boodschap uit te dragen. Hij presenteert alleen de feiten. Mensen moeten zelf bekijken 
wat ze met zijn verhaal willen doen. 
 
Na een introductie over zijn jeugd in Sumar, studie meteorologie in Wageningen en nu, weer terug in 
Friesland, wonend in Balk, vertelt hij over zijn werkzaamheden. Na bijna 25 jaar als weerman bij de 
NOS te hebben gewerkt, werd het tijd voor wat nieuws. Zijn nieuwe bedrijf Oarshûs bouwde een huis 
van hout en kalkhennep. Hierbij ging het om het bouwen met nieuwe materialen die minder impact 
hebben op natuur en milieu. Daarnaast is Hiemstra regelmatig in Amersfoort voor zijn bedrijf 
Weather Impact; een adviesbureau op gebied van meteorologie en klimaatverandering gericht op 
(boeren in) ontwikkelingslanden. Ook heeft hij nog zijn ‘erefunctie’ van commissaris bij Omrop 
Fryslân (een belangrijke cultuurdrager qua taal, identiteit). 
 
De boodschap: door verbranding van fossiele brandstoffen (olie, gas, kerosine) komen er schadelijke 
broeikasgassen in de atmosfeer. De 3 belangrijkste broeikasgassen zijn CO2, methaan en lachgas. 
Broeikasgassen hebben een zeer grote invloed op de temperatuur, ook al is het maar een klein 
percentage van alle gassen. Ze vormen een soort deken om de aarde, waardoor deze opwarmt. De 
gassen blijven ca. 100 jaar zweven in de atmosfeer om daarna in de vorm van biomassa neer te 
dalen. De opwarming van de aarde heeft grote gevolgen voor ons klimaat. Het weer wordt steeds 
extremer. 
 
Maar het proces is nog omkeerbaar. Door te stoppen met de verbranding van fossiele brandstoffen 
en gebruik te maken van andere duurzaam beschikbare energie, zoals wind, water en zon kunnen we 
iets veranderen. Dit is de energie transitie. De vergelijking wordt gemaakt met de eerdere energie 
transitie van kolen naar gas. De politiek heeft doelstellingen vastgesteld in de Parijs akkoorden, maar 
mensen kunnen zelf ook veel doen. Er zijn vier gebieden waar mensen zelf invloed op hebben: 
voeding (minder vlees/zuivel), thuis (minder kopen), vervoer en energiegebruik. Mensen doorlopen 
hierbij dezelfde fases (curve of change), van ontkenning en boosheid, via frustratie naar begrijpen en 
uiteindelijk accepteren. Het kost moeite om anders te leven. 
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De oproep: we moeten klimaatverandering leidend maken, jongeren laten beslissen, stoppen met 
fossiele brandstoffen en lokale initiatieven steunen. Oan de slach!! 
 
Vragen: 
Harm Schippers: Wonen en werken zijn tegenwoordig uit elkaar getrokken. Dit geeft veel transport 
bewegingen. Kan dit niet anders? Antwoord: zo werkt nu onze economie. Het brengt ook welvaart. 
De ideeën hierover veranderen wel vanwege de milieuschade. 
 
Klaas Folkerts: Afrika heeft restwarmte. Kunnen we dit gebruiken? Antwoord; dit is erg complex en 
zal veel kosten. 
 
Sjaak Yntema: is de houtkachel goed of niet? Is een vorm van biomassa, geeft rookuitstoot. 
Kleinschalig is niet erg, doet nu niet zoveel, maar wél als het grootschaliger zou zijn. Je kan zonder. 
 
Klaas de Bok: Nederland wil misschien -deels- overgaan op kernenergie. Duitsland doet juist het 
tegenovergestelde: sluit kerncentrales en gaat naar fossiel. Waarom deze route? De realisatie van 
overgaan op kernenergie duurt 15 jaar, is dus een lang proces. We hebben niet de luxe om te kiezen, 
we moeten alle mogelijkheden benutten. We volgen een andere route maar moeten op hetzelfde 
resultaat uitkomen. 
 
PAUZE 

 
3. Mededelingen van de secretaris 

Secretaris Sandra Buijs heeft een aantal afmeldingen ontvangen. Bestuursleden Hessel 
Wesselius, Simonia de Boer en Lydia van Dijk zijn afwezig met kennisgeving, evenals het 
College van B&W, Promotie Workum, Henk de Haas, Jannes van der Schaaf, Hilde Bosma en  
Watze de Vries. Richard de Vries komt later. 
Aanwezig zijn namens de gemeente: Frederika Rollema (stadscoördinator), Aagje Bouwhuis 
(raadslid PvdA), Uilkje Attema (raadslid CDA), Jikkie Ruiter (raadslid FNP) en Pieter Greijdanus 
(raadslid Nieuw Sociaal). 
 
 

4. Notulen jaarvergadering d.d. 20 april 2023 
De notulen van de jaarvergadering van 2023 worden per pagina doorgenomen en akkoord 
bevonden. 
 
 

5. Jaaroverzicht 2023 
Wiepke geeft een overzicht van het afgelopen jaar in vogelvlucht. 
-Er zijn 9 bestuursleden actief, die maandelijks overleg hebben. Er is ook elke maand een 
inloopmoment voorafgaand aan die bestuursvergadering. 
-Er is veel tijd gestoken in het duurzaamheidsproject door mensen van Plaatselijk Belang (PB) 
en Project Restwarmte. 
-Stedspark Workum: PB is ter ondersteuning aangehaakt bij een bestaande werkgroep. 
Inmiddels is er een presentatie geweest over de update en verdubbeling van de oppervlakte 
van het huidige park. Het project moet zich vanaf nu zelf bedruipen. 
-Realisatie van de nieuwbouw van de Klameare is in zicht. Vanuit PB is hier een 
vertegenwoordiger bij betrokken. 
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-Workum Zuid: plan voor nieuwbouw van 120 woningen, neergelegd in structuurvisie. PB is 
voor uitbreiding, maar heeft tegelijkertijd ook zorgen om de verkeerssituatie. 
-Kwaliteitsimpulspunten parkeren en verkeersveiligheid (Spoardyk). 
-Bezoek van gemeente Medemblik aan Workum: dit in het kader van hoe de gemeente 
Súdwest Fryslân samenwerkt met Plaatselijk Belang Workum, m.b.t. het meerkernenbeleid. 
-De Merk: overleg met gemeente en Ondernemersvereniging over de herinrichting van het 
stadsplein. Resultaat hiervan is aanstelling van een landschapsarchitect voor planvorming op 
langere termijn. 
-Overleggen met gemeente, contactwethouder over diverse onderwerpen 
-Bankjes (in het kader van de actie 113) 
-Omgevingsfonds 
-IJsselmeerkust 
-Winterfair; mensen in Workum ontmoeten “op ‘e dyk”. 
-het bezoeken van veel bijeenkomsten. Een groot bestuur is hierbij fijn zodat de taken 
verdeeld kunnen worden. 
 
Vragen uit de zaal: 
J. Pruiksma: Wat is de status van het Knarrenhof-project? Antwoord van Bouwe: het liep stuk 
op geld. Voor de Stichting werd het te duur om het te realiseren. PB vindt het jammer dat 
het niet gelukt is. 
 
Klaas de Bok: Wat is er waar van woonarken, genoemd in schetsontwerp van Workum Zuid? 
Antwoord van Wiepke: het is een contourschets en nog niets ligt vast, behalve de 
bouwopgave van 120 woningen. 
 
Ton van de Weerd: Wat is de status van de pier die bij It Soal gebouwd zou worden? 
Antwoord van Henk Miedema: de vergunningen en aanbesteding zijn rond. Uitvoering start 
in oktober. In 2025 moet alles klaar zijn, inclusief de strekdam. 
 
 

6. Financieel verslag 2023 
Penningmeester Keimpe Bekkema krijgt het woord. Hij geeft zijn toelichting op de exploitatie 
en balans van PB. Enkele punten worden hier uitgelicht. 
 
Begroting: Inkomsten komen uit de contributies van de ca. 650 leden.  
De draaiorgel boekhouding is opgenomen in de begroting van PB. PB betaalt de verzekering 
en aanhanger. Het draaiorgel levert per saldo jaarlijks geld op. 
De rente is gestegen en daarom is een deel spaargeld weg gezet, hetgeen extra inkomsten 
oplevert. 
Aan de uitgavenkant is te zien dat de bestuurskosten zijn gestegen ten gevolge van de vele 
overleggen die hebben plaatsgevonden. Overige posten lopen in de pas. 
Per saldo is er een positief resultaat over 2023 van € 1.955,-. 
 
Balans: De geldlening van Stichting Buitensport is afgelost. 
Er is geld vastgezet op tijdslotsparen, hetgeen rente oplevert. 
Voorziening muziektent heeft nog geen bestemming. Kan misschien in het park. 
Daarnaast is er de toevoeging aan het eigen vermogen van € 1.955,-. 
 
De kascommissie, bestaande uit Auke van Keulen en Geert Wind, hebben geen 
ongeregeldheden aangetroffen in de financiële stukken en decharge wordt verleend.  



4 

 

De nieuwe kascommissie wordt gevormd door Durk van Tuinen (die al reserve lid was) en 
nieuw reserve lid Wiepke Zijlstra. 
 
 
 
 

7. Vaststellen begroting 2024 
Vervolgens geeft Keimpe een korte toelichting op de begroting voor het komende jaar. De 
cijfers lijken erg op die van 2023. Er is een aanpassing van het rentebedrag. 
 
Klaas de Bok vraagt waarom het rentebedrag wisselt. Antwoord: niet al het spaargeld staat 
vast. 
 
De leden gaan akkoord met de begroting voor 2024. 
 
 

8. Bestuursverkiezing 
Drie bestuursleden treden dit jaar af. 
Hessel Wesselius heeft 2 termijnen en nog een extra jaar t.b.v. de continuïteit deel uit 
gemaakt van het bestuur van PB. Zijn nauwe contacten met de ondernemers en zijn brede 
kennis van Workum worden genoemd. Ook bij vrijwilligersbeleid van de nieuwe Rolpeal 
speelde hij een grote rol, samen met Wiepke. 
Simonia de Boer heeft tijdens haar termijn bij PB de social media en website op orde 
gebracht. Daarnaast bracht zij vanuit haar werk veel kennis van recreatie en toerisme in en 
zij was een van de aanjagers bij de plannen voor het opknappen van het Stedspark. 
Wiepke treedt af na een zittingsduur van 10 jaar, waarvan het laatste jaar als interim 
voorzitter. 
 
Keimpe Bekkema is bereid nog een termijn als penningmeester van PB aan te blijven. 
Gelukkig zijn er ook weer twee nieuwe bestuursleden gevonden. Zij hebben zich in de 
nieuwsbrief voorgesteld: Gerard Haitsma en Paulina de Vries. 
 
De aanwezige leden gaan met applaus akkoord met de benoeming van de nieuwe 
bestuursleden. 
 
Tot slot spreekt bestuurslid Bouwe Rijpma de aftredend voorzitter toe: 10 jaar in het bestuur 
van PB; het is haast ‘Mark Ruttiaans’. Wiepke heeft zich geweldig ingezet voor Workum en 
daarmee mooie dingen bereikt (o.a. speelschip, vrijwilligers Rolpeal, Kwaliteitsimpuls, 
ledenwerving) en in zijn laatste jaar als interim voorzitter ging Wiepke helemaal ‘shinen’. 
Zelfs bij omroep MAX vertegenwoordigde Wiepke Workum met glans. Zijn altijd opgewekte, 
veelzijdige en positieve aanwezigheid gaat gemist worden bij PB.  
 
De aftredende bestuursleden worden bedankt met bloemen en een attentie. 
 
 

10. Rondvraag 
- Klaas de Bok: Wie is de nieuwe voorzitter van PB geworden nu Wiepke aftreedt? 

Antwoord: Leen van Poelje is bereid gevonden de taak van voorzitter op zich nemen voor 
de rest van zijn termijn (2 jaar). De nieuwe voorzitter wordt door de aanwezigen met luid 
applaus begroet. 
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- Klaas Folkerts: Zou PB onderzoek onder de Workumers kunnen doen waarom men 
destijds geen MFC wilde? Hoe komen mensen tot hun keus? Er wordt nu met de bouw 
van weer een nieuwe Klameare tweemaal geld in het water gegooid. Onderzoek zou dit 
in de toekomst misschien kunnen voorkomen. Antwoord: het is nu niet aan PB om hier 
uitgebreid onderzoek naar te doen. Zaken lopen soms zo als ze lopen. Voortschrijdend 
inzicht komt altijd achteraf. 

- Geert Wind: De tunnel bij de rotonde ziet er niet fraai uit  en is geen visitekaartje voor 
bezoekers die van het station naar het centrum lopen. Gebeurt hier wat aan? Antwoord: 
PB vindt dat er onderhoud en een update nodig is. Die wens ligt er. Ideeën zijn welkom! 
PB gaat het aankaarten bij de Provincie (eigenaar van de tunnel). 

- Pé de Jong: Het onderhoud van de Tillefonne is slecht. Wordt hier aandacht aan besteed? 
Antwoord: De Tillefonne staat op elke agenda bij gemeenteoverleg. Het onderwerp is 
complex, vanwege de eigendomssituatie van de grond, maar heeft continu de aandacht 
van PB. 

 
 

11. Sluiting 
Om 22:23 uur bedankt de voorzitter de aanwezigen hartelijk voor hun komst en nodigt 
iedereen uit voor een laatste drankje als afsluiter. 

 


